



Jan Nordvålen

General information

Engerdal municipality spans 2200 km² and is known for its picturesque nature and unspoiled wildness terrain. The area features dense forests, towering mountains and sparkling lakes and rivers.

Angling

Everyone may fish with a fishing rod in Engerdal, but before you start you must obtain a fishing permit. There is no fee for children under 16 years of age. Information about angling possibilities, fishing permits etc. is available under the various areas described in this guide. Regulations for angling are specified on the fishing permit.

Some regulations governing outdoor recreational activities

Driving with motorised vehicles outside of established roads is strictly prohibited, unless special permission has been granted.

Camping is not permitted along frequented roads for more than two days at the same site. In some areas, camping is limited to specific areas.

Open fires in or close to forest and woodland are not permitted from 15 April to 15 September. All dogs must be on a leash during the period 1 April through 20 August. Motorised boats may be driven on lakes that are larger than two square kilometres. It is not permitted to chop down or injure in any ways trees without the property owner's permission, or to leave behind waste.

Even though you may feel that there are many regulations to comply with, they are in place in order to ensure that the local nature will be preserved for later generations.

National Parks and Nature Reserves

Within Engerdal municipality there are two national parks, six nature reserves and one landscape protection area. In all of these areas special rules apply for outdoor recreational activities. More detailed information is available by contacting the Norwegian Directorate for Nature Management or Engerdal Fjellstyre.

Allgemeines

Die ca. 2200 km² große Gemeinde Engerdal ist für ihre schöne Natur, in der man immer noch die unberührte Wildnis finden kann, bekannt. Hier gibt es Wälder, mächtige Berge und glitzernde Gewässer und Flüsse.

Angeln

Hier sind alle Sportangler mit Rute und Haken willkommen. Bevor man die Angel auswirft, muss man einen Angelschein lösen. Kinder unter 16 Jahren angeln gratis. Informationen über Angelgebiete, Angelschein usw. sind im Abschnitt zum jeweiligen Gebiet zu finden. Die Angelregeln stehen auf dem Angelschein. Petri Heil!

Einige Regeln zum Nutzen der Natur

Es ist verboten, ohne Sonderzulassung Kraftfahrzeuge außerhalb der Autostraßen zu fahren.

Man darf höchstens zwei Nächte am gleichen Ort entlang benutzter Wege zelten.

In einigen Gebieten ist das Zelten nur an besonderen Plätzen erlaubt.

Im Zeitraum vom 15. April bis 15. September ist es verboten im oder in der Nähe von einem Wald, ein offenes Feuer zu machen. Ab dem 1. April bis zum 20. August müssen Hunde an der Leine geführt werden. Auf Seen, die größer als 2 km² sind, darf ein Motorboot benutzt werden. Es ist verboten ohne die Genehmigung des Waldbesitzers, Bäume abzuholzen oder zu beschädigen. Es ist auch verboten Müll in der Natur zu hinterlassen.

Diese Regeln helfen allen, die die Natur lieben und diese gerne auch für kommende Generationen bewahren möchten. Wir brauchen die Natur lange!

Nationalparks und Naturreservate

In der Gemeinde Engerdal sind zwei Nationalparks und eine geschützte Landschaft zu finden. In diesen Gebieten gelten für Besucher besondere Regeln. Genauere Informationen hierzu sind u.a. bei Statens Naturoppsyn oder Engerdal fjellstyre erhältlich.

Graphic production/Grafische Produktion: EGGEN Photo/Foto: Jan Nordvålen Printing/Druck: Filia Trykkeri, June/Juni 2014

Kilde: Statens Kartverk 712064-647 Fra Nordeca AS, bearbejdet av EGGEN

Engerdal fjellstyre

Engerdal fjellstyre's fishing permit is valid in the whole municipality of Engerdal, except in Isteren, Ormutusjøen, Svalsjøen, Sylens private area, Hundsjøen and Store Hyllsjøen. Fishing permits may be purchased on the Internet at www.inatur.no and at the tourist-related businesses and shops in Engerdal. Please read the angling regulations carefully.

For more details:

Engerdal fjellstyre, Hytteveien 45, 2443 Drevsjø, tel. 0047 6245 9177
www.engerdal-fjellstyre.no E-mail: post@engerdal-fjellstyre.no

Femund and Femundsmarka 1–15

Femund is Norway's third largest lake. The most common forms of angling here are with a fishing lure and worm fishing from boats. Femundsmarka is located east of Femund and north of Elgå and is a unique wilderness expanse with plenty of exciting angling opportunities and magnificent nature. A fishing permit covering the entire national park (including both the Røros and Engerdal parts) may be obtained at www.inatur.no.

Elgå–Sorken 16–34

Here you can find beautiful nature with plenty of lakes and tarns and excellent opportunities for sports fishing.

Gutulia–Jyltingsmarka–Drevsjø 35–51

This area features a large number of fishing lakes and tarns. In the larger lakes you can fish from a canoe or boat. In some lakes all pike longer than 85 cm must be released when caught. Angling guides are available for hire. The Gutulia National Park is known for its virgin woodland, and Kvislefået nature reserve features a fascinating wetland region.

Sømådalen 52–55

Langsjøen lake: Wonderful lake in magnificent natural surroundings. Angling with fishing lure, fly-fishing and worm fishing by boat are the most common methods. Boat rental available at Johnsgård Camping.

Sømåa: Excellent river for catching grayling, trout, and pike (in the more quiet parts). Sømåkvolver south of Sømådalen is an area with plenty of promising fishing tarns.

Gløta–Isterfossen–Galtstrømmen–Galtsjøen 56–58

This is an excellent sports fishing area. Suitable spots for fly-fishing are located at Isterfossen waterfall and Galtstrømmen. In Galthåen and Galtsjøen the best way of fishing is from a boat. Boat rental is available at Galten Gård. Angling guide also available for hire.



Jan Nordvålen

Femundselva river and surroundings 59–64

The fishing permit for this area applies for the east side of the river from Galtsjøen to Elvbua, and then on both sides down to the Trysil border. This is a varied river with excellent sports fishing possibilities. You'll find suitable spots for fly-fishing at the mouth of Galtsjøen lake (Galthue) and in the south between Husfloen and the border to Trysil. There is a vehicle road along the watercourse. Some fine tarns featuring trout and Arctic char can be found between Galten and Elvbua.

Lille Engeren, Engeråa, Engersjøen, Hyllsjøen 71–77

All of these lakes are located within a large forest and mountain area close to the centre of Engerdal. Here there are excellent opportunities to fly-fish for trout and grayling. Pike fishing in Lille Engeren has become very popular.

In the lower part of Engeråa there are excellent angling possibilities for all types of angling with a fishing rod. In Engersjøen there are wonderful possibilities for angling from land and by boat. The site where Engeråa empties out into the lake is particularly good for fly-fishing. Trolling from a boat can also yield excellent catches. Separate permit for fishing with a net for visitors - maximum three nets per day.

Hyllsjøen (73) is a private lake requiring a separate fishing permit that may be purchased at Heggeriset Handel or paid for at a card terminal down by the lake.

Mountain lake east of Hylleråsen 68–70

Hylleråsen is located furthest south in Engerdal municipality and covers all the mountain lakes between Engersjøen in the west and the Swedish border in the east. The most famous angling river is Røåa, which originates inside of Sweden, and empties out into Engersjøen lake after 14 kilometres. Rødalen is a popular angling area up close to high mountain terrain, where there are a number of tarns and streams in addition to the main watercourse. The largest tarn in Rødalen is Stortjønna, just under two kilometres from Lillerøåsen.



Jan Lillestu

Sylens private area spans approx. 36,000,000 km². The area covers half of Rønsjøen (81) lake and the northern part of Grøvelsjøen (82), as well as some smaller watercourses. Delicious mountain fish varieties. Fishing permits may be purchased in the village of Sylen.

Isteren 78, 79

Area: 29 km². Angling is popular throughout the entire lake. The lake is not so deep, and there are many shallow reefs. There are many islands, islets and coves, and the lake is well suited for canoeing. The northern part of the lake lies within «Bjørnberga and Isteren Nature Reserve». Fishing permits may be purchased at Femund Canoe Camp, Gløtberget, Galten, Isterfossen, Sølentstua, Rønningen, Johnsgård and Sømådalen Landhandel. More details available from the fishing permit vendors and from the local supervisory authorities for the lake.

A special fishing permit is required for Svalsjøen (80) and may be paid for in the fishing permit box down by the lake or at the country store Sømådalen Landhandel in Sømådalen. Here everyone can catch a fish, particularly small perch.

Engerdal fjellstyre

Der Angelschein von Engerdal fjellstyre gilt in der ganzen Gemeinde Engerdal mit Ausnahme von Isteren, Ormutusjøen, Svalsjøen, dem Privatgebiet in Sylen, Hundsjøen und Store Hyllsjøen. Der Angelschein kann im Internet unter www.inatur.no oder in Fremdenverkehrseinrichtungen und Geschäften in Engerdal gekauft werden. Die Angelregeln bitte genau lesen.

Weitere Infos: Engerdal fjellstyre, 2443 Drevsjø, Tel. +47 6245 9177
www.engerdal-fjellstyre.no E-Mail: engerdal@fjellstyre.no

Femund und Femundsmarka 1–15

Femund ist der drittgrößte See Norwegens. Überwiegend wird hier Angeln mit Spinnerköder und Würmern aus dem Boot betrieben. Östlich von Femund und nördlich von Elgå liegt Femundsmarka, eine besondere und wunderschöne Wildnis mit vielen spannenden Angelmöglichkeiten. Der Angelschein für den gesamten Nationalpark (für die Teile in Røros und Engerdal) ist unter www.inatur.no erhältlich.

Elgå–Sorken 16–34

Dies ist ein schönes Naturgebiet mit vielen Seen und Teichen und vielen spannenden Orten für Sportangler.

Gutulia–Jyltingsmarka–Drevsjø 35–51

In diesem Gebiet befinden sich viele fischreiche Seen und Teiche. Die größeren Seen eignen sich besonders gut für das Angeln aus dem Kanu oder Boot. In einigen Seen müssen alle Hechte über 85 cm wieder ausgesetzt werden. Ein Ortskundiger Angler kann eingemietet werden. Der Nationalpark Gutulia ist aufgrund seines Urwaldes bekannt. Das Naturreservat Kvislefået ist ein interessantes Feuchtgebiet.

Sømådalen 52–55

Langsjøen: Dies ist ein schöner See mit atemberaubender Natur. Hier ist es üblich aus dem Boot mit Spinnerköder, Fliegen und Würmern zu angeln. Bootsverleih auf dem Johnsgård Campingplatz.

Sømåa ist ein guter Fluss für Äsche und Forelle, Hecht in den ruhigen Teilen. Sømåkvolver südlich von Sømådalen ist ein Gebiet mit vielen interessanten Seen.

Gløta–Isterfossen–Galtstrømmen–Galtsjøen 56–58

Ein gutes Gebiet für Sportangler. Besondere Fliegenzonen sind in Isterfossen und Galtstrømmen vorhanden. In den Seen Galthåen und Galtsjøen eignet sich das Boot am besten. Galten Gård bietet Bootsverleih. Ein Ortskundiger Angler kann eingemietet werden.

Fluss Femundselva und Umland 59–64

Der Angelschein gilt auf der Ostseite des Flusses vom See Galtsjøen bis Elvbua,

danach auf beiden Seiten bis zur Grenze zu Trysil. Femundselva ist ein viel-seitiger Fluss mit einmaligen Angelplätzen. Beim Auslauf des Sees Galtsjøen (Galthue) und im Süden zwischen Husfloen und Trysil gibt es gesonderte Zonen für Fliegenfischen. Eine Autostraße führt am Fluss entlang. Einige schöne Seen mit Forelle und Saibling sind zwischen Galten und Elvbua zu finden.

Lille Engeren, Engeråa, Engersjøen, Hyllsjøen 71–77

Diese Seen liegen in einer großen Wald- und Gebirgsgegend beim Zentrum Engerdals. Das Gebiet ist sehr gut für Fliegenfischen nach Forelle und Äsche. Hechtangeln in Lille Engeren wird immer beliebter.

Der untere Teil des Engeråa-Flusses eignet sich besonders für alle Arten von Rutenangeln. Im See Engersjøen kann man vom Boot oder Ufer aus angeln. Besonders dort, wo der Fluss Engeråa in den See mündet, ist das Fliegenfischen gut. Angeln mit Schleppangel und Boot kann guten Fang geben. Anreisende dürfen mit einem gesondertem Angelschein mit höchstens drei Netze pro Tag angeln.

Hyllsjøen (73) ist ein privater See mit gesondertem Angelschein, der bei Heggeriset Handel oder am Automaten am See erhältlich ist.

Gebirgsseen östlich von Hylleråsen 68–70

Hylleråsen befindet sich ganz im Süden von Engerdal und umfasst die Gebirgsseen zwischen Engersjøen im Westen und der schwedischen Grenze im Osten. Unter Anglern ist der Fluss Røåa am bekanntesten. Er entspringt in Schweden und mündet nach 14 km im See Engersjøen. Rødalen ist ein bekanntes Angelgebiet Richtung Grenzgebirge. Außer einer Hauptflussader gibt es dort viele Seen und Bäche. Der größte See in Rødalen ist Stortjønna, ca. 2 km von Lillerøåsen.

Sylen Privatgebiet, ca. 36.000 da. U.a. gehört der halbe See Rønsjøen und der nördliche Teil von Grøvelsjøen sowie kleinere Bäche dazu. Gute Bergfische. Angelschein erhältlich im Ort Sylen.

Isteren 78, 79

Fläche: 29 km². Im ganzen See kann geangelt werden. Der See ist relativ seicht, mit vielen Schären. Es gibt viele Inseln, Holmen und Buchten und der See eignet sich besonders für Kanupaddler. Der nördliche Teil gehört zum „Bjørnberga und Isteren Naturreservat“. Angelschein erhältlich bei Femund Canoe Camp, Gløtberget, Galten, Isterfossen, Sølentstua, Rønningen, Johnsgård und Sømådalen Landhandel. Weitere Infos sind bei den Angelscheinverkäufern und der Aufsicht am See erhältlich.

Svalsjøen (80) – den Angelschein für diesen See bekommt man im Angelscheinkasten am See oder im Laden Sømådalen Landhandel in Sømådalen. Hier kann jeder etwas an den Haken bekommen, besonders kleine Flussbarsche.



Tore Steingrundet

Ice fishing

Does fishing on the ice in the middle of winter sound exciting? Then you should try ice fishing in Engerdal. Arctic char in particular bite during the winter, but toward spring you can catch both trout, grayling, whitefish, pike and perch. Here there are many charming sites providing overnight accommodation and offering excellent starting points for exciting fishing adventures in beautiful Norwegian winter settings.

Eisfischen

Warum nicht mal im Winter auf dem Eis angeln? Das kann in Engerdal ausprobiert werden. Besonders der Saibling beißt im Winter an, aber wenn sich der Frühling nähert, beißen auch Forelle, Äsche, Felchen, Hecht und Flussbarsch. Hier gibt es viele gemütliche Übernachtungsmöglichkeiten – so kann man sich unbeschwert einem spannenden Angelurlaub in norwegischer Winternatur widmen.

Angelführer Angling guide

FÜR GANZ ENGERDAL // FOR ALL OF ENGERDAL



FEMUND ENGERDAL

Ein Paradies
für große und kleine Angler
A paradise
for young and old anglers



Bengt Magnusson

Engerdal fjellstyre

Tel +47 6245 9177 • www.engerdal-fjellstyre.no

Engerdal turistkontor

Tel +47 6245 9900 • www.femundengerdal.no

ENGERDAL

- | | | |
|----|----------------------------|------------------|
| 1 | Femund | Ø, R, H, S, A, G |
| 2 | Røvoltjerna | Ø, R, A |
| 3 | Nedre Røa | Ø, H, G |
| 4 | Skogtjern | Ø, R |
| | Korstjern | Ø, R |
| 5 | Roastsjøene | Ø, R, H, A, G |
| 6 | Grøtåa | Ø |
| 7 | Øvre Røa | Ø, R, H, G, A |
| 8 | Storfisktjern | Ø, R, H, G, A |
| 9 | Kratla | Ø, R, A |
| 10 | Store Vonsjøen | Ø, R, A, G |
| 11 | Lille Vonsjøen | R, A |
| 12 | Rogen | Ø, R, H, A, G |
| 13 | Rønsjøen | Ø, R |
| 14 | Revlingsjøen | Ø, R |
| 15 | Lille Grøvelsjøen | Ø |
| 16 | Elgåsjøen | Ø, R, A |
| 17 | Volsjøen | Ø, R |
| 18 | Hansbekktjern | Ø, R |
| 19 | Djupsjøen | Ø, R, A |
| 20 | Båthussjøen | Ø, A |
| 21 | Storbekktjerna | Ø |
| 22 | Flåtesjøen | Ø |
| 23 | Skogtjern | Ø, R |
| 24 | Storsjøen | Ø, R, A |
| 25 | Hammersjøen | Ø, R, A |
| 26 | Fjellgutussjøen | Ø, H, S, A, A |
| 27 | Ytresjøen | Ø, H, S, A |
| 28 | Gutua | Ø, H, A, G |
| 29 | Nordresjøen | Ø, R, A, S |
| 30 | Småsjølva | Ø, A |
| 31 | Ytresjøen S | Ø, A |
| 32 | Kroketsjøen/Krokettjern | Ø, R |
| 33 | Åstjern | Ø, R |
| 34 | Rørsjøen | Ø, R, A |
| 35 | Store og lille Sorksjøen | S, A, G |
| 36 | Kvemsjøen | S, A, G |
| 37 | Gutulisjøen | Ø, H, S, A, G |
| 38 | Nedre Gutua | Ø, H, G |
| 39 | Valsjøen | Ø |
| 40 | Jyltingen | H, S, A, G |
| 41 | Ånestjerna | H, G |
| 42 | Bursjøen og Skjeftsjøen | H, S, A, G |
| 43 | Halvorsjøen og Glen | H, S, A, G |
| 44 | Store og lille Gunnarsjø | H, A, G, S |
| 45 | Skjærvagssjøene | H, S, A, G |
| 46 | Valsjøen v/Lillebo | A, G, M |
| 47 | Vurrsjøen | Ø, H, S, G, A, M |
| 48 | Drevsjøen | Ø, H, S, G, A, M |
| 49 | Sørsjøen | Ø, H, S, G, A, M |
| 50 | Kvisla - Hytteelva | Ø, H, G |
| 51 | Kvisleflået | A, G |
| 52 | Langsjøen | Ø, H, S, A, G |
| 53 | Sømåa | Ø, H, S, A, G |
| 54 | Århovdtjern og Kuletjern | S, A, G |
| 55 | Sømåkvolver | Ø, R, A |
| 56 | Gløten og Gløta | Ø, H, S, A, G |
| 57 | Isterfossen, Galthåen | Ø, H, S, A, G |
| 58 | Galtstrømmen | Ø, H, S, A, G |
| 59 | Femundsølva | Ø, H, S, A, G |
| 60 | Nordre og Søndre Hulttjern | Ø, R |
| 61 | Øvre og Nedre Vikbutjern | Ø, R |
| 62 | Elvsetertjern | Ø, R |
| 63 | Bjørbekktjern | A, G |
| 64 | Volltjern | Ø, G |
| 65 | Bufjellet | Ø, R |
| 66 | Kroktjern | R |
| 67 | Skjærbekktjern | R |
| 68 | Røåstjønna | R |
| 69 | Røåa | Ø, R |
| 70 | Stortjønna | Ø, R |
| 71 | Engersjøen | Ø, R, H, S, A, G |
| 72 | Engeråa | Ø, H |
| 73 | Hyllsjøen | Ø, S |
| 74 | Lille Hyllsjøen | Ø, S |
| 75 | Lille Engeren | A, H, Ø, G, S |
| 76 | Blakksjøen | R |
| 77 | Hognsjøen | Ø, R |
| 78 | Isteren | Ø, H, S, G, A |
| 79 | Ormutusjøen | A, G |
| 80 | Svalsjøen | A, G |
| 81 | Rønsjøen (privat) | Ø, R |
| 82 | Grøvelsjøen (Norge) | Ø, R |

Es gibt zusätzlich zu den hier beschriebenen Gewässern eine Menge Teiche und Bäche mit guten Fischbeständen. Die Karten von Ugland IT im Maßstab 1:50 000 über Femund nord, Femund süd und Engerdal bilden die ganze Gemeinde ab und sind empfehlenswert.

In addition to the described waters there are a lot of tarns and streams with good fishing resources. The maps from Ugland IT with scale 1:50,000 of Femund north, Femund south and Engerdal cover the whole municipality and are recommendable.

Ø = Ørret	Forelle	Trout
R = Røye	Saibling	Char
H = Harr	Äsche	Grayling
S = Sik	Felchen	Whitefish
A = Abbor	Barsch	Perch
G = Gjedde	Hecht	Pike

In einigen Gebieten gibt es Elritze und Quappe.

In certain areas burbot and common minnow can be found.

Angelscheingebiete/ Areas requiring a separate fishing permit

- Engerdal fjellstyre
- Store Hyllsjøen
- Sylens private område
- Isteren fiskelag
- Svalsjøen

